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Nagy munka előtt 
A szegedi és a homoki kö-

zös gazdaságok közel tíz 
nappal hamarabb vágják a 
kenyérgabonát, mint a kö-
tött fekete talajon gazdálko-
dó tsz-ek. Ez előny, hiszen 

addig a tervezettnél több 
gép áll rendelkezésre. 

S amikor Tiszántúlon is 
hozzáfognak a munkához, a 
szegedi tsz-ek jóformán már 
befejezik az árpa és a rozs 
aratását. 

Elsőként tegnap hajnalban 
a Móra Ferenc Tsz-ben kezd-
ték meg vágni az árpát. Két 
kévekötővel és egy rendre-
aratóval indultak meg. 

A helyzeti előnyben és a 
munka jó megszervezésében 
bízik Hovorka István, a vá-
rasd tanács mezőgazdasági 
osztályának vezetője és Sza-
bó Zoltán főagromóimis. El-
mondották, hogy 

a négy szegedi tez-ben ösz-
szesen 1640 hold búzát, 
2117 hold árpát és 180 
hold rozsot kell betakarí-
tani. 

Tizenhat kombájn dolgozik 
majd kezdettől végig, s szá-
mítás szerint még 10—12 
kombájn besegít nekik, amíg 
a Tiszántúlon hozzá nem 
kezdenek a munkához. Sa-
rát vagy gépállomása kéve-

kötő aratógéppel is rendel-
kezik mindegyik szegedi gaz-
daság, a Felszabadulás Tbz 
tettével is. 

Sajnos, a M l másaikhoz 
nincs elég munkaerő. 

Ül nyújtott műszakban dol-
gozók ilyenformán többet 
vállalnak a munkából ma-
gukra. A legjobban gépesí-
tett gazdaság a Felszabadu-
lás Tsz. A két műszakhoz 
itt js még 31 ember mun-
kájára lenne szükség amel-
lett, hogy hét gépállomási 
kombájnra biztosítják a vál-
tókat 

Az aratásban 
a legnagyobb munka a 
Móra Ferenc Tsz-ié hárul. 

itt 700 hold, minden terüle-
ten egyszerre beért őszi ár-
pát kell learatni. Röszkei te-
rületükön 200 holdon meg-
dőlt a gabona. Noha géppel 
sem reménytelen az aratása, 
a saemveszteség elkerülése 
végett 50 aratópár végzi 
majd a munkát 

— A szegedi gazdaságok 
— mondotta Hovorka Ist-
ván — a tavalyi 86 vagon-
nal szemben az idén mint-
egy 100—110 vagon kenyér-
gabonát adnak el az állam-
nak. 

A vetőmagon és az aratők 
fejadagján kívül minden 
gabonát a népgazdaság 
asztalára tesznek. 

Tavaly a búzatermés átlaga 
a szegedi tsz-ekben 10,8 má-
zsa vol t Most 13,5 mázsás 
termésátlagra számíthatunk. 

A szegedi járásban sem 
vár kisebb munka az ara-
tókra. Éppen ezért a jó 
szervezés, a tervszerűség ér-
dekében a községek Haza-
fias Népfront-bizottságai is 
aktivan közreműködnek. A 
feladatokat megbeszélte a 
Hazafias Népfront járási bi-
zottsága is, hogy ahol tud-
nak, erejükhöz mérten se-
gítsenek a nagy munkában. 
Glemba Pál. a járási tanács 
vb elnökhelyettese elmon-
dotta. hogy 

69 k o m b á j n és 9 kévekötő 
aratógépre 30 ezer 800 
hold gabona vár betakarí-
tásra. 

A rétes területnek 46 száza-
lékán, 27 ezér 622 holdon 
viszont kézzel kell aratni. 
Különösen azokon a terüle-
teken, amelyeken az érés 

Tegnap kezdett a Móra Ferenc Tsz . 
Tizenhat vagy huszonhat kombájn? 
A járás 27 ezer holdján kézzel kell 
aratni 
Közel négyezer aratópár 

előtt nagyerejű vihar söpört 
végig jégesővel. Zákányszé-
ken például az egyébként 
nagyon szomjas homokos te-
rületen napokig állt a víz a 
földeken. Még a hét elején 
is 250 hold kalászos volt 
vízben. Sajnos, ezt a közsé-
get a napokban sem kímélte 
meg az időjárás: ismét ren-
geteg felesleges csapadékot 
kapott a község. 

A felmérés szerint 

közel 800 külső munka-
erőt igényeltek a járás 
tsz-ei az aratáshoz, csép-
léshez 

amellett, hogy a rendelke-
zésre álló gépek teljes ki-
használását, az egyik hely-
ről a másikra történő gyors 
átirányítását mindenütt meg-
szervezték, Háromezer 950 
aratópárra számíthatnak ed-
dig, s páronként közei 7 
hold kenyérgabona aratása 
jut rájuk. A munka két 
műszakra osztása sehol nem 
maradhat el a járásban sem, 
ha időben és szemveszteség 
nélkül akarjuk betakarítani 
a várhatóan jó termést. Az 
erőkhöz mérten minden tsz-
ben megszervezték a két 
műszakot. Az eddigi becslé-
sek szerint 

17 ezer vagon kenyérga-
bona felvásárlására szá-
míthatunk a szegedi járás-
ból, 

s mintegy két-két és félezer 
vagon termésnek kell bizto-
sítani tárolást, raktározást 
átmenetileg 

Soha jobban nem volt na-
gyobb társadalmi ügy az 
aratás és cséplés, mint most. 
Az időben végzett őszi ve-
tés most fizet a gazdaságok-
nak, a gazdáknak és az or-

szágnak. Az összefogás ereje 
az ősszel 

a vetés időszakában is 
egybefogta a közösségeket, 
az akaratot és a cselek-
vést. S most erre ismét 
nagy szükség van, 

hogy a munka daridárjából 
gazdaságaink és az ország 
győztesen kerüljön ki. Vi-
szonyainkhoz képest segíte-
ni kell a nagy mennyiségű 
gabona tárolásában a megye 
más járási gazdaságainak is, 
hogy amit vetettünk és arat-
tunk, az mind a népgazda-
ság asztalára kerüljön — 
veszteség nélkül. 
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Aláírták a szovjet—dán közös közleményt 
Az USA szenátusa elfogadta a polgárjogi törvényjavaslatot-

Véget ért a L E M P IV. kongresszusa 
A pénteki és szombati nap N. Sz. Hruscsov dániai lá- • Anasztasz Mikojan, a 

togatásának csúcspontját jelentette. A számtalan prog- Szovjetunió Minisztertanácsa-
ram között is kiemelkedik a szovjet kormányfő hajógyári nak első elnökhelyettese, aki 
látogatáséi, amelynek során beszédet mondott, a szovjet parlamenti küldöttség élén 
megrendelésre is számos hűtöhajót készítő munkások előtt, kétnapos látogatásra Indiába 
valamint a szovjet—dán tárgyalásokról kiadott közös köz- érkezett, felkereste Radhak-
lemény aláírása. A közlemény hangsúlyozza a szovjet risnan köztársasági elnököt, 
kormányfő látogatásának eredményességét és hosszú időre Este az indiai pézügyminisz-
meghatározza a szovjet—dán kapcsolatok további fejlődését, ter vacsorát adott Mikojan 

Az amerikai szenátus hosszas, elkeseredett vita után tiszteletére, 
elfogadta a polgárjogi törvényjavaslatot. Az USA kormá- • Johnson, amerikai elnök 
nyának vezető körei megelégedéssel vették tudomásul a pénteken a választási kam-
h í r t Minden bizonnyal hasonló az amerikai négerek vé- pány keretében háromnapos 
leménye is. Most. már a törvény eredményes végrehaj- körútra indult Kaliforniába, 
tásának kell következnie . . . Első út ja Edwards légitá-

Szombaton este befejeződött a LEMP IV. kongresszu- maszpont volt, ahol rövid be-
sa. A kongresszus délelőtt zárt ülésen megválasztotta a szédet mondott, 
párt vezető szerveit, amelyek személyi összetételét este Ben Bella algériai köz-
Wladyslaw Gomulka hozta nyilvánosságra, akinek zár- társasági elnök beszédet mon-
szavával ért véget a hatnapos tanácskozás. dott a vasutas-szakszervezet 

(Tudósítások a 2. oldalon.) első kongresszusán. 

összefoglaló 4- k ü l p o l i t i k a + Napi ö s s z e f o g l a l ó + 

D E M O K R A T I Z M U S U N K N A K M E G F E L E L Ő E N - V Á I A S Z A K É R -

D É S E K R E K Ö Z É L E T I F Ö R U M — T É N Y E Z Ö A T Á R S A D A L M I 

M U N K A 

Több mint ezer javaslat 
a tanácstagok beszámoló gyűlésein 

Szegeden a várcsi és a egyik pozitívuma volt ez a demokratizmusunknak meg~ 
kerületi tanácstagok első fél- beszámolóknak. Ebben sze- felelően — érvényesült a la-

kosságnak, a város gazdái-
nak szava. 

Nyílt, őszinte volt a lég-
kör, a gondokat sem hall-
gatták el. 

A tanácstagok megmondták 
azt is: a város az MSZMP 

sag. 
Sok közérdekű kérdésre 
adtak feleletet a tanácsta-
gok, 

választóiknak. Feltétlenül 

évi beszámolói — amelyek repe volt annak i's, hogy a 
egy hónapon át folyamato- legtöb tanácstag már előre, 
san tartottak — most feje- a népfront aktivistáinak 
ződtek be. közreműködésével összegezte, 

Kilencvenkilenc váro6j és hogy mi érdekli legjobban a 
196 kerületi tanácstag ta- lakosságot, s azután a tanács 
lálkozott választóival, szakigazgatási szerveitől 

s adott számot az államhata- kapott információk felhasz- és a Forradalmi Munkás-
lom helyi szerveinek tevé- nálásával egy-egy kérdésre Paraszt Kormány politikája 
kenységéről, a város életéről, konkrétan felelhettek. alapján töretlenül fejlődik 
fejlődésének távlatairól, va- Kis közéleti fórum volt ezután is. De — tették hozzá 
lamint egyéni munkájáróL valamennyi beszámoló gyű- helyesen — az anyagi lehe-
Minden városi választókerü- lés. tőségek, az ország teherbíró 
letben egy városi és két ke- Ezt az is mutatja, hogy köz- képessége korlátozottak, 
rületi tanácstag tartott be- érdekben, a város és lakói ezért például a lakáshelyzet 
számolót, s ezeken jelentős életével, jelenével és jövő- megoldása, a város út- és 
számmal vett részt a lakos- jével stb. kapcsolatosan a vízhálózatának stb. teljes re-

791 hozzászóló összesen 1047 konstrukciója csak fokról 
javaslatot, észrevételt t e t t fokra, nagyobb távlatban 
Tehát egy-egy felszólaló valósulhat meg. Természe-
több mindenről mondta el tesen a város életét, fejlő-
véleményét és — szocialista dését érintő javaslatokat a 

közelebbi és a távolabbi jö-
vő terveiben figyelembe ve-
szik. Azokra a kérdésekre 
pedig, amelyekre a tanács-
tagok nem tudtak pontos 
választ adni, 

a tanács illetékes szakigaz-
gatási szerveinek kell írá-
sos választ adniok a fel-
szólalóknak. 
A választókerületek lakos-

sága, amikor kérte egy-egy 
út vagy járda korszerűsíté-
sét, megépítését, a vízháló-
zat bővítését stb. egyúttal 
társadalmi munkájá t is se-
gítségül ajánlotta. A társa-
dalmi munka — mint a 
megelőző években — idén 
is jelentős tényező lesz a 
város további előrelépésében. 

Idén először a városi ta-
nács végrehajtó bizottságá-
nak tagjai a nagyüzemekben 
is beszámolókat tartottak 
Szeged jelenéről, jövőjéről és 
válaszoltak a dolgozók kü-
lönböző kérdéseire. Na-
gyon hasznos eszmecserék 
alakultak kj az üzemek dol-
gozói és a városi tanács 
végrehajtó bizottságának 
tagjai között. Ezért a tanács-
tagi beszámolókkal egyidő-
ben 

a jövőben is célszerű tá-
jékoztatókat tartani az 
üzemekben. 

Ez az ú j forma is egy kitű-
nő alkalom arra, hogy to-
vább erősödjék az alkotó 
kapcsolat, együttműködés az 
államhatalom helyi szerve és 
a dolgozók között 

mm 
Készülődés a szabadtéri játékokra S 
24-től, a szegedi szabadtéri játékok idei megnyitó előadásának napjától. De a felké-
szülés már a legnagyobb lendülettel folyik. A téren, a szinpadon és a nézőtéren, 
meg a műhelyekben szakmunkások dolgoznak az ülőhelyek festésén, a padozat ki-
javításán, helyreállításán. De a művészi munka is megkezdődött már. Képünk a 
Dóm téri készülődést mutatja, lapunk 5. oldalán pedig a művészeti előkészületek 
egy mozzanatáról számolunk be. 

Űj könnyűipar i 
t ermékek 

Évente 1200 cipő-, és 
mintegy 2000 ruhamodellt, 
több mint ezerféle gyapjú-
szövet-változatot, a nyomott 
kelmék kétezerféle új min-
táját tárják a kereskede-
lem szakértői elé a könnyű-
ipari vállalatok. Az állami 
iparban készülő, a lakosság 
ellátását szolgáló nagysoro-
zatú termékeket ezek közül 
válogatják ki, s rendelik 
meg. 

A könnyűiparban, most 
miután a mennyiségi köve-
telményeknek szinte hiány-
talanul eleget tudnak ten-
ni, előtérbe került a gyárt-
mányfejlesztés. 

Először is meghatározták, 
mi tekinthető új gyárt-
mánynak. 

Nem lehet annak nevezni 
az új modelleket és mintá-
kat, vagy azokat a készít-
ményeket, amelyek tulaj-
donságai egyáltalán nem 
vagy csak jelentéktelen 
mértékben változtak. Az ed-
dig egyáltalán nem készülő 
vagy új nyersanyagokat tar-
talmazó, illetve olyan új 
technológiával előállított 
termékek sorolhatók az új 
gyártmányok közé, amelyek 
az eddig ismerteknél sokkal 
célszerűbbek. A könnyű-
iparban például most 

új gyártmánynak számit, a 
habhátú szövet, a fröccsön-
tött cipő, a szövésnélküli 
textília, a gyertyán-cellu-
loz, a molymentes kikészí-
tésű szőrme- és gyapjú-
szövet, a varrás helyett ra-
gasztásos technológiával 
készült ruhanemű. 
A Könnyűipari Miniszté-

rium a renó_>kezésr& alló 
nyersanyagok, a megvalósít-
ható technológiák és a fo-
gyasztói igények figyelembe 
vételével egy évre előre 

gyártmányfejlesztési progra-
mot dolgoz ki, s ezt mint 
javaslatot kapják meg a 
gyárak. A vállalatoknál, 
üzemeknél a műszaki fej-
lesztési tervek egyúttal tar-
talmazzák azt is, milyen új 
termékeket kívánnak beve-
zetni. 

Az új cikkek kibocsátásá-
nak meggyorsítására több 
intézkedést tettek. 

A minőségvizsgáló intéze-
teknél például elsődlegessé-
get, „zöld utat" kapnak űj 
gyártmányfejlesztési prog-
ramban szereplő készítmé-
nyek. A hosszabb időt igény-
bevevő viselési próbákat 
csak akkor rendelik el, ha 
más módon megbízhatóan 
nem tudják elbírálni egy-
egy űj cikk tartósságát, cél-
szerűségét. 


